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„HA-VER”
nélkül

Nem sikerült egyesíteni a 
Hajdúk Helyi Közössége és a 
HA-VER Hajdúsági Verseny- 
képesség Helyi Közössége 
LEADER-csoportját sem.

A tét óriási: az elkövetkező 
hat évben mintegy kétmilli
árd forint vidékfejlesztésre 
szánt uniós forrás megszer
zése a cél, melynek 15 száza
lékát működésre fordíthatják 
a nyertes akciócsoportok.

Október 9-én Debrecen
ben tartottak egyeztető meg
beszélést a felek a területi 
átfedések megszüntetése 
miatt fennálló helyzet ren
dezésére és a két közösség 
egyesítése érdekében. A Haj
dúk Helyi Közösségét Fórizs 
László, a HA-VER csoportot 
Pólyák Ferenc képviselte. 
Részt vett még tárgyaláson 
Kathiné Juhász Ildikó, Hajdú- 
böszörmény volt szocialista 
polgármestere, a területileg 
illetékes hajdúböszörményi 
Helyi Vidékfejlesztési Iroda 
képviselője, Bodrogi Anett, 
a hajdúszoboszlói Helyi V i
dékfejlesztési Iroda képvise
lője, valamint Kőrösiné Bódi 
Judit, észak-alföldi regionális 
koordinátor, a megyei önkor
mányzat szocialista frakció
jának tagja.

Fórizs László másnap Haj
dúböszörményben számolt 
be arról, hogy az egyeztetés 
eredménytelen volt, noha 
Pólyák Ferenc néhány nappal 
korábban sajtótájékoztatón 
elmondta: szeretnének egy 
olyan csoporttal dolgozni, 
akikkel együtt lehet működ
ni.

A meghiúsult egyesítés el
lenére a Hajdúk Helyi Közös
sége október 10-én pótolta 
a regisztrációhoz szükséges 
adatokat, dokumentumokat, 
illetve megvitatta és elfo
gadta a kötelező stratégiai 
fejlesztési tervet. A kirekesz
tettek attól tartanak, hogy a 
szocialisták a befolyó össze
geket kampánycélokra fog
ják fordítani.

Ny.G.

Továbbra sincs 
összefogás

Újból ellen-LEADER-csoport a la
kult Hajdú-Bihar megyében ez
úttal az Érmellék környékén. A 
korábban megalakult akciócso
port ugyanis csak baloldaliakból 
áll, akik vélhetően saját érdekeik 
szerint döntenek majd az uniós 
pénzekről -  állítják a csoportból 
kimaradt önkormányzatok és civil 
szervezetek képviselői, valamint 
vállalkozók.

-  Zuschlag szelleme köztünk 
van -  kezdte mondandóját Tasó 
László, Nyíradony polgármestere, 
fideszes országgyűlési képviselő 
az érmelléki LEADER-csoportok 
kapcsán.

Az Európai Unió LEADER- 
pályázatán vidékfejlesztési célokra 
lehet forrásokat elnyerni 2008 és 
2013 között. A pénzek felosztásá
ról a helyi LEADER-cstíportok dönt
hetnek, amelyek több kistérséget 
is magukban foglalhatnak. A cso
portokat szeptember-október fo
lyamán kellett megalakítani. Ezek 
létrehozása során korábban a sár
réti és a hajdúsági térségben is v i
ta volt, így itt két-két szervezet jött 
létre. Most a megye keleti vidékén 
dúl a vita: ott a 2005-ben alakult 
Ermellek Akciócsoportból létreho
zott Érmellék Vidékfejlesztési Cso
port pályázik a LEADER-szerepre 
Amennyiben elnyeri, úgy 1 ,5 -2  mil
liárd forint uniós vidékfejlesztési 
forrásról dönthet. Ebből 300 millió 
forint működésre fordítható.

-  Csakhogy az akciócsoport
ba szinte csak baloldali kötődésű 
polgármesterek, az0k családtagjai, 
va lalkozok es szervezetek tartoz
nak. A szervezetet a LEADER el
veivel ellentétes módon, titokban, 
meghívásos alapon, tisztán szo
cialista körökben hozták létre és 
megkezdték a vadászatot az uniós 
forrásokra. A kívül rekedt önkor
m ányotok es közösségek ezért
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Az újonnan alakult LEADER- 
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onkormanyzatok, civil szerveze-

Á lm n S  Va“alkozásol<. Területileg 
Demr J Bagamér- Bocskaikért, 
Martint P’ Ha)dúsámson-

artmka, Hajdúsámson-Sámson- 
xert, Hosszúpályi, Konyár, Mike- 
Percs. Monostorpályi, Nyíracsád,

Nyírábrány, Nyíradony, Nyírmár- 
tonfalva, Téglás, Újléta és Vá- 
mospércs településeket fedi le, a 
közösség létszáma 74 ezer 500 fő. 
A két szervezet egyesítésére októ
ber 9-én és 10-én tárgyalást kezde
ményeztek az Érmellék-csoport ve
zetőivel, de ez a törekvés kudarcba 
fulladt.

-  Mi a pártok feletti összefogás 
hívei vagyunk, hiszen az unió is ezt 
az elvet vallja. Az Érmellék-csoport 
vezetői azonban másfél órás hiá
bavaló tárgyalás után elzárkóztak 
az egyesüléstől, mondván, hogy 
nem bíznak bennünk. Pedig fel
ajánlottuk, hogy sem a döntésho
zásban, sem a koncepció kidolgo
zásában nem veszünk részt, csak 
hadd lehessünk mi is tagok, de ezt 
is elutasították. így sajnos való
színűsíthető, hogy az Uniós pénzt 
pártpolitikai célokra használják 
majd és kizárólag baloldali cégek 
kapnak belőle, -  mondta Ménes 
Andrea, az egyeztetésnek helyet 
adó Vámospércs polgármestere.

Markovics Mátyás, a szóban for
gó, 22 települést lefedő Érmellék 
Vidékfejlesztési Csoport vezetője 
érdeklődésünkre tagadta, hogy 
kaptak olyan felajánlást, miszerint 
az újonnan alakult csoport nem 
kért vezető funkciót.

-  Elfogadtam, hogy tárgyaljunk 
a két csoport egyesítéséről, viszont 
a fúzióhoz az egész közösség jóvá
hagyása kell. A tárgyalások végül 
kudarcba fulladtak?, mert nem sike
rült a vezetési kérdésekben meg
eg ye zn ü n k- hozta tudomásunkra 
Markovics Mátyás.

Jelen volt a tárgyatáson Berényi 
András, Hosszúpályi első embere 
is, aki úgy véli: a politikai hovatar
tozás miatt nem jöhetett létre az 
egyezség, pedig helyi szinten fél
re kellene tenni a nagypolitikát. A 
polgármester szerint valószínűsít
hető, hogy a kormányzatban elő
re eldöntötték, hogy a megyében 
melyik csoport határolhat uniós 
forrásokról.

Hasonló véleményen volt Bocs
kaikért polgármestere is, aki csa
lódott a tárgyalás kimenetelében. 
Szőllős Sándor azt mondta: az 
unió pénze mindenkié, nem pedig 
egy szűk köré, amely most arra tö
rekszik, hogy az EU-s forrásokból 
bebetonozza a gazdasági pozícióit 
2013-ig.

Arról, hogy végül melyik csoport
nak lesz döntési jogköre, a Föld
művelésügyi Minisztérium dönt
het az idei év folyamán.

Kenyeres Attila

Nyíracsádot Is az elutasított LEADER-csoport „fedi le”


